ZÁJMENA
· Zde zasílám přehled zájmen (červeně označené), pokud jste si ještě základní informace ze Zásobníků informací z učebnice nepřepsali do sešitu, tak si to opište odtud. Pokud to tam už máte, pak už to opisovat nemusíte.
· Nově si ale prosím do sešitu opište tabulku skloňování zájmen
· [bookmark: _GoBack]Pokud něčemu nebudete rozumět, dejte mi vědět, stále platí nabídka případného online vysvětlení 😊

· Zastupují podstatná jména, přídavná jména, číslovky nebo na ně ukazují (neoznačují osobu, zvíře, věc nebo vlastnost, ale pouze ji zastupují)
DRUHY ZÁJMEN
1. OSOBNÍ
· označují první, druhou nebo třetí osobu jednotného nebo množného čísla: já, ty, on, ona, ono, my, vy, oni, ony, ona, zvratné se/si

1. PŘIVLASTŇOVACÍ
· přivlastňují první, druhé nebo třetí osobě pokud vlastník není podmětem: můj, tvůj, jeho, její, náš, váš, jejich
· je-li vlastník podmětem, užívá se zvratného svůj
Odpovídají na otázku: čí?

1. UKAZOVACÍ
· ukazují na určitou osobu, zvíře, věc nebo vlastnost: ten, ti, tento, tenhle, onen, to, ta, tahle, tento, tyto, tyhle, takový, týž, tentýž, sám

1. TÁZACÍ
· ptáme se jimi po osobě, zvířeti, věci, vlastnosti: kdo?, co?, jaký?, který?, čí?

1. VZTAŽNÁ
· vyjadřují vztah vedlejší věty k některému členu řídící věty: kdo, co, jaký, který, čí, jenž

1. NEURČITÁ
· neurčují o kom nebo o čem se mluví přesně, nebo určují jen obecně: někdo, něco, některý, nějaký, něčí, leckdo, lecco, leckterý, ledakdo, kdokoli, cokoli, kterýkoli, kdosi, cosi, kterýsi, jakýsi, čísi, každý, všechen

1. ZÁPORNÁ
· popírají existenci osoby, zvířete, věci nebo vlastnosti: nikdo, nic, nijaký, ničí, žádný

PODLE RODU ROZLIŠUJEME ZÁJMENA:
1. BEZRODÁ
· mají pro rod mužský, ženský a střední tytéž tvary: já, ty, my, vy, zvratné se, kdo, co

1. RODOVÁ
· vyjadřují různými tvary rod mužský životný – neživotný (on), ženský (ona) a střední (ono)
TUTO TABULKU PROSÍM NAPSAT DO SEŠITU
SKLOŇOVÁNÍ ZÁJMEN
	 
	JÁ
	TY
	MY
	VY
	SE

	1. pád
	já
	ty
	my
	vy
	x

	2. pád
	mě, mne
	tebe, tě
	nás
	vás
	sebe

	3. pád
	mně, mi
	tobě, ti
	nám
	vám
	sobě, si

	4. pád
	mě, mne
	tebe, tě
	nás
	vás
	sebe, se

	6. pád
	mně
	tobě
	nás
	vás
	sobě

	7. pád
	mnou
	tebou
	námi
	vámi
	sebou



· tento týden se zaměříme na zájmena já (půjde o psaní mě, mně) a ty (tobě, tebe).
· Zamapatujte si: MĚ- píšeme pro 2. a 4. pád- pomoci si můžete tím, že 2. pád- dvě písmena, 4.pád je násobek dvou- proto píšeme MĚ (dvě písmena)
· MNĚ- 3.pád- 3 písmena a 6. pád násobek 3- proto píšeme MNĚ- 3 písmena 
· Také si to můžete nahradit slovy MNE- Nech mě být./ Nech mne být.
· MI- platí pouze pro 3.pád- Dej mně to./Dej mi to. 
· Tato pravidla si vyzkoušejte na cvičeních v učebnici na straně 112/ cvičení 11, 12- obě cvičení přepište do sešitu. 
· Pokud zvládnete, podívejte se ještě na zájmeno TY- pracujte s tabulkou a zkuste udělat ještě cvičení 10 na straně 112. 

DOBROVOLNÝ ÚKOL ZE SLOHOVÉ A KOMUNIKAČNÍ VÝHOVY 
V učebnici na straně 45 je ukázka dopisu. Byla bych ráda, kdybyste mi alespoň jednou za dobu přerušení školy každý napsal alespoň jeden dopis. Když mi budete psát každý týden, budu jedině ráda. 😊 Pokud máte už vlastní emailovou adresu, napište mi z ní (moje emailová adresa je myslivcova@chelcickeho.cz) , případně poproste rodiče, jestli můžete použít jejich. Není ale problém napsat dopis rukou na papír a požádat rodiče, aby mi  dopis vyfotili a zaslali emailem jako přílohu. Napište mi, jak se máte, co děláte, jak zvládáte učivo, jestli je toho na vás moc nebo jestli to zvládáte, jestli vás něco trápí, co vás v poslední době potěšilo, atd. napište mi cokoliv, budu moc a moc ráda za každou zprávu, kterou od vás dostanu a můžete si být jisti, že vám na váš dopis také odpovím. Můžete klidně připojit i nějakou fotografii.
A nezapomeňte, že psaním dopisu si nejen připomenete a naučíte se, jak má dopis vypadat a co má obsahovat (datum a místo, oslovení, vlastní sdělení, rozloučení), ale také si v praxi procvičíte pravopisné jevy (tvrdé a měkké souhlásky, vyjmenovaná slova, velká a malá písmena, vzory podstatných jmen, atd.) 😊
